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Paragrafer §§ 1-15 
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ANSLAGSBEVIS 

 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 
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Datum för anslags upprättande 2024-02-06 

Datum för anslags nedtagande 2024-02-28 
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 Karin Höglund  
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Kungörelse av sammanträdet 

 

Dagens sammanträde har tillkännagivits genom en kungörelse 19 januari 2024. 

Kungörelsen har ställts till varje ledamot och ersättare 19 januari 2024 i enlighet med 

kommunfullmäktiges beslut. Kommunfullmäktige uttalar enhälligt att sammanträdet är 

i laga ordning kungjort.  

 

Ordföranden frågar om ej kungjorda men till dagens sammanträde anmälda fyra frågor 

och två medborgarförslag får upptas på dagordningen. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Meddelanden 

 

Ordföranden meddelar att Sigurd Mattsson (C), ersättare i kommunfullmäktige, den 8 

januari 2024 meddelat att han avslutar sitt medlemskap i Centerpartiet och blir politiskt 

oberoende. Sigurd Mattsson avser att behålla sina uppdrag. 

 

Allmänhetens frågestund 

 

Karin Botås ställer följande frågor: 

 

Under kommunfullmäktige 25/9 2023 utlovades byggstart för ombyggnation och 

renovering av Färila skola till sommaren 2024.  

 

För att uppdatera oss om läget undrar vi: 

1) Var är ni i processen?  

2) Hur ser samarbetet med skolledning och personal ut?  

3) När finns ett färdigt beslutsunderlag och när fattar ni nödvändiga beslut?  

 

Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) svarar på frågorna. 
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§ 1 Dnr KS-00528/2023  

Ny styrmodell för Ljusdals kommun 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Förslag på ny styrmodell antas. 

 

2. Styrmodellen ska följas upp efter ett år.  

Sammanfattning av ärendet 

Kommunfullmäktige beslutade 21 mars 2016, § 73 att bifalla en motion om 

att initiera ett ledningssystem för alla förvaltningar. Detta beställdes under 

2021 och arbetet med att implementera detta startade. Implementation 

krävde en något rationaliserad styrmodell för att säkra bra planering och 

rapportering. 

 

20 juni 2022, § 84 beslutade kommunfullmäktige om att anta prioriterade 

Agenda 2030-mål och uppdrag för förvaltningen. Dessa gäller för hela 

kommunkoncernen. 

 

För att hantera detta togs en ny styrmodell med riktlinjer fram i en iterativ 

process med inblandade instanser och var efter diverse remisser klar under 

våren 2023. 

 

Områdeschef Peter Evansson informerar om styrmodellen.            

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 11 januari 2023, § 6 

Arbetsutskottets protokoll 7 december 2023, § 1333 

Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 30 november 2023 

Riktlinje för Ljusdals kommuns styrmodell för verksamhetsplanering 30 

november 2023 

Yrkanden 

Lena Svahn (S) och Fredrik Röjd (LB): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  
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Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Lena Svahns m fl 

yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Samtliga nämnder och förvaltningar 

KS för verkställande 
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§ 2 Dnr KS-00548/2023  

Taxa för tillsyn över avfallshantering i fritidsbåts-
hamnar 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Förslag till ny taxa för tillsyn över avfallshanteringen vid fritids-

 båtshamnar antas. 

Sammanfattning av ärendet 

Riksdagen har beslutat om lagändringar som rör nya regler för mottagande 

av avfall från fartyg. När det gäller fritidsbåtshamnar är det kommunerna 

som ska godkänna en plan för avfallshantering och ansvara för tillsynen.   

 

Genom en ändring av lagen (1980:424) om åtgärder mot förorening från 

fartyg (LÅFF) ska kommunerna sedan 1 maj 2023 bedriva tillsyn över vissa 

fritidbåtshamnar som har möjlighet att ta emot avfall enligt regelverket. 

Kommunen ska även godkänna de avfallshanteringsplaner som fritidsbåts-

hamnarna har skyldighet att upprätta.  

 

Kommunerna har rätt att ta ut avgifter för både den tillsyn som bedrivs och 

för arbetet med att godkänna hamnens planer för mottagande och hantering 

av avfall från fartyg. Kommunerna har även fått behörighet att meddela de 

förelägganden som behövs för tillsyn och förena dem med vite. 

 

Kommunernas tillsyn av avfall från fritidsbåtshamnar ska genomföras av den 

kommunala miljö- och hälsoskyddsnämnden. För att samhällsservicenämn-

den (ansvarig nämnd i Ljusdals kommun) ska kunna ta ut avgifter för 

tillsynen behöver kommunfullmäktige besluta om en taxa för tillsynen. 

Avgift tas ut för nedlagd handläggningstid. Gällande timavgift är den senast 

fastställda timavgiften för verksamhet inom miljöbalkens område.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 11 januari 2024, § 9 

Samhällsservicenämndens protokoll 19 december 2023, § 139 

Samhällsserviceförvaltningens skrivelse 12 december 2023 

Förslag på taxa 12 december 2023 
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Yrkanden 

Ulf Nyman (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Ulf Nymans 

yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Samhällsservicenämnden 

Författningssamling 
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§ 3 Dnr KS-00400/2023  

Utbildningsnämndens yttrande över revisionsrapporten 
Granskning av likvärdig skola- information 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Informationen noteras till protokollet.           

Sammanfattning av ärendet 

Kommunrevisionen överlämnade i september 2023 granskningsrapporten 

Granskning av likvärdig skola till utbildningsnämnden för yttrande senast 

2023. 

 

Kommunfullmäktige fick i september 2023 information om rapporten. 

Utifrån genomförd granskning är revisorernas bedömning att 

utbildningsnämnden inte ger grundskolenheterna förutsättningar att erbjuda 

en ändamålsenlig och likvärdig utbildning.  

 

Revisorerna konstaterar att måluppfyllelsen i grundskolan är låg både i 

faktiska tal och då hänsyn tas till kommunens socioekonomiska struktur. Det 

är av betydande vikt att orsakerna till måluppfyllelsen har analyserats och 

finns med i underlaget för budgetberedningens arbete och beaktas i 

detsamma. Huvudmannen har emellertid beslutat om en kartläggning över 

vilka resurser som krävs för att bibehålla befintlig skolstruktur och möta 

lokalbehoven, vilket revisorerna ser positivt på. Det är vidare osäkert 

huruvida resursfördelningsmodellen i tillräckligt hög grad tar hänsyn till att 

eleverna vid skolenheterna har olika förutsättningar och behov. 

 

Vidare bedömer revisorerna, utifrån skolenkät och intervjuer, att det inte är 

säkerställt alla elever i behov av särskilt stöd får de insatser som de behöver. 

Det gäller exempelvis elever med neuropsykiatriska funktionsnedsättningar 

och elever med problematisk skolfrånvaro. Elevhälsan arbetar inte främst 

förebyggande och hälsofrämjande. Det finns också brister i undervisning för 

elever med utländsk bakgrund, även om det är positivt att andelen 

berättigade till modersmål som deltar i undervisning är hög.  

 

Studiehandledning på modersmål motsvarar inte fullt ut de behov som finns 

och undervisning i svenska som andraspråk erbjuds inte alltid 

ändamålsenligt och likvärdigt.  
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Revisorerna konstaterar att andelen legitimerade och behöriga lärare är låg i 

kommunen, vilket ställer krav på huvudmannen att vidta åtgärder för att öka 

kompetensen. Det är en brist att huvudmannen inte har upprättat en kompe-

tensförsörjningsplan utifrån vilken åtgärder på både kort och lång sikt fram-

går.  

 

Huvudmannen följer inte, inom ramen för det systematiska kvalitetsarbetet, 

upp förutsättningar för likvärdig skola. Revisorerna ser också brister vad 

gäller analys av måluppfyllelse, både i förhållande till såväl statliga som 

kommunala styrdokument. Revisorerna vill också påtala vikten av väl-

fungerande kommunikation uppåt och nedåt i styrkedjan utifrån vad som 

framkommer i det systematiska kvalitetsarbetet.  

 

 Revisorerna rekommenderar utbildningsnämnden:  

 att säkerställa att underlaget för arbetet i budgetberedningen 

synliggör analysen av orsakerna till den låga måluppfyllelsen.  

 att följa upp huruvida befintlig resursfördelningsmodell ger enheterna 

likvärdiga förutsättningar att verka för hög måluppfyllelse.  

 att tillse att elever i behov av särskilt stöd får det särskilda stöd som 

de behöver. (3 kap. 7 § 3 st. SkolL). Det gäller till exempel elever 

med NPF och skolfrånvaroproblematik.  

 att stärka arbetet med hög och likvärdig tillgång till legitimerade och 

behöriga lärare samt upprätta en kompetensförsörjningsplan med 

insatser att vidta på kort och lång sikt.  

 att säkerställa att elever i behov av studiehandledning på modersmål 

får det i den omfattning som de behöver. (5 kap. 4 § 

Skolförordningen)  

 att tillse att undervisning i svenska som andraspråk erbjuds 

ändamålsenligt och likvärdigt.  

 att tillse att det systematiska kvalitetsarbetet bedrivs enligt gällande 

styrdokument, särskilt vad gäller analys av måluppfyllelse, åtgärder 

att vidta och att säkerställa  

 att beslutade åtgärder genomförs. (4 kap. 3, 6-7 §§. SkolL).  

 

Utbildningsnämnden har svarat på rapporten och anser att slutsatserna och 

rekommendationerna som finns redovisade i rapporten är väl underbyggda 

och med sanningen överensstämmande. Utbildningsnämnden har inte gett 

grundskolenheterna förutsättningar att erbjuda en ändamålsenlig och 

likvärdig utbildning. 
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Nämnden kommer att vidta följande åtgärder:  

Åtgärd Ansvarig Genomförande Uppföljning 

Budgetberedningsprocessen 

förbättras och inkluderar underlag 

som synliggör analysen av 

orsakerna till den låga 

måluppfyllelsen 

Förvaltningschef ansvarar för att 

underlagen till budgetprocessen 

inkluderar relevanta underlag.  

Ordförande ansvarar för att 

underlaget används i 

budgetarbetet 

Våren 2024 Vid budgetdialog 

Resursfördelningsmodellen 

utvärderas för att säkerställa att 

enheterna får likvärdiga 

förutsättningar att verka för hög 

måluppfyllelse  

Bitr. förvaltningschef Våren 2025 Vid budgetdialog 

Att tillgodose elever som har 

behov av särskilt stöd läggs in som 

ett uppdrag i verksamhetsplanen  

Förvaltningschef December 2023 Via tertialrapport, samt 

redovisning via 

VP/kvalitetsdialog 

Arbetet med långsiktig 

kompetensförsörjning med fokus 

på legitimerade och behöriga 

lärare läggs in som ett uppdrag i 

verksamhetsplanen 

Förvaltningschef December 2023 Via tertialrapport, samt 

redovisning via 

VP/kvalitetsdialog 

Arbetet med att tillse att det 

systematiska kvalitetsarbetet 

bedrivs enligt gällande 

styrdokument läggs in som ett 

uppdrag i verksamhetsplanen 

Förvaltningschef December 2023 Via tertialrapport, samt 

redovisning via 

VP/kvalitetsdialog 

Förvaltningen föreslås få utökade 

ramar för att säkerställa att elever 

i behov av studiehandledning på 

modersmål får det i den 

omfattning som de behöver. (5 

kap. 4 § Skolförordningen) 

att tillse att undervisning i 

svenska som andraspråk erbjuds 

ändamålsenligt och likvärdigt. 

Ordförande i nämnden äskar om 

utökade ramar i budgetdialogen 

Våren 2024 Via budgetdialog och 

verksamhetsplan 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 11 januari 2024, § 13 

Tjänsteskrivelse 4 januari 2024 

Protokoll utbildningsnämnden 14 december 2023, § 117 

Yttrande från utbildningsnämnden 

Revisionsrapport- Granskning av likvärdig skola 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 

förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering: Akt 
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§ 4 Dnr KS-00188/2022  

Medborgarförslag gällande höjd budget för livsmedels-
inköp 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Medborgarförslaget avslås.          

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag gällande höjd budget för livsmedelsinköp har 

inlämnats till kommunfullmäktige.  

 

Förslagsställarna föreslår att kommunfullmäktige fattar beslut om att höja 

anslagen för kommunens livsmedelsinköp, i enlighet med prisjusteringar 

enligt lagen om offentlig upphandling, samt att kommunen finner ytterligare 

vägar för att stötta den lokala och svenska produktionen. De föreslår också 

att kommunfullmäktige beslutar om att tillfälligt slopa tillsynsavgiften av 

lantbruksföretag, i enlighet med avgifter för tillsyn enligt miljöbalken 

(årsavgifter och timavgifter) samt timavgifter för handläggning av ärenden 

utifrån miljöbalkens ansvarsområde rörande lantbruk. 

 

Kommunfullmäktige beslutade 30 maj 2022, § 80 att skicka medborgar-

förslaget till kommunstyrelsen för beredning. 

 

Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget till samhällsservicenämnden 

och till kostchefen för yttrande. 

 

Samhällsservicenämnden anses att medborgarförslaget ska avslås. I sitt 

yttrande skriver nämnden: 

”Tillsyn och prövning ska inte bekostas av samhället utan av den som söker 

tillstånd eller är föremål för tillsyn. Reglerna om detta finns i 27 kap 

miljöbalken och bygger på principen att det är förorenaren som ska stå för 

samhällets kostnader (polluter pays principle) gällande den egna verksam-

heten. Samtidigt gäller självkostnadsprincipen - kommunen får inte ta ut 

högre avgift än som svarar mot kostnaderna för dess tjänster. Förslaget är 

därför inte förenligt med gällande lagstiftning.  

 

I Ljusdals kommun finns i dagsläget fem jordbruksverksamheter som betalar 

årlig tillsynsavgift. Tre av dessa har en årlig avgift motsvarande 4 timmar, en 
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motsvarande 8 timmar och en 12 timmar. 2022 års timavgift motsvarar 1098 

kronor per timme. Den minsta av dessa verksamheter har strax över 170 

nötdjur. Det är viktigt att kommunen likabehandlar alla företag varför 

myndighetens avgifter även fortsatt bör utgå från den risk som verksamheten 

innebär och som är baserad på Sveriges Kommuner och Regioners förslag 

om hur miljöbalkstaxan bör vara utformad.” 

 

Kostchefen skriver i sitt yttrande att kostenheten är en nollbudgeterad 

verksamhet, vilket innebär att vi täcker våra kostnader med intäkter genom 

fastställda portionspriser. 

 

De senaste åren har det varit svårt att beräkna portionspriser utifrån 

världsläget, främst på grund av osäkra livsmedelspriser. Vi ser fortfarande 

stora prisökningar vilket gör det svårt att i dagsläget beräkna portionspriser 

även för 2024. 

 

Idag har vi livsmedelsavtal med sex små och medelstora livsmedelsleveran-

törer (närproducerade livsmedelsproducenter inom 25 mils radie). Det resul-

terar i att våra inköp av närproducerade livsmedel i dagsläget ligger på cirka 

15 procent samt cirka 60 procent när det gäller svenska råvaror. 

 

I och med det rådande världsläget och hög osäkerhet när det gäller livs-

medelspriserna har det skjutits till medel till omsorgsnämnden och utbild-

ningsnämnden som kompensation för de extrema portionsprishöjningarna 

som har behövt göras. Det ses även svårt framöver att ytterligare öka andel 

närproducerade livsmedel samt svenska råvaror med nuvarande fastställda 

portionspriser.  

 

Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att kostenheten är 

nollbudgeterad, vilket innebär att portionspriset ska täcka kostnaden för 

inköp av varor. Att beräkna portionspriser är svårt idag utifrån världsläget. 

De senaste åren har det skjutits till medel till omsorgsnämnden och utbild-

ningsnämnden som kompensation för de portionsprishöjningar som har 

behövt göras. 

 

När det gäller att slopa tillsynsavgifter för lantbruksföretag ska tillsyn och 

prövning inte bekostas av samhället, vilket också står i miljöbalkens 27 

kapitel. Här gäller också självkostnadsprincipen, att kommunen inte får ta ut 

högre avgift än vad som svarar mot kostnaderna för dess tjänster. Förslaget 

är därmed inte förenligt med gällande lagstiftning. 

  

Därmed föreslås att medborgarförslaget avslås. 
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Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 11 januari 2024, § 8 

Arbetsutskottets protokoll 7 december 2023, § 136 

Förslag till beslut 7 november 2023 

Yttrande från kostchefen 1 november 2023 

Yttrande från samhällsservicenämnden 16 augusti 2022, § 125 

Kommunfullmäktiges protokoll 30 maj 2022, § 80 

Medborgarförslag 25 maj 2022 

Yrkanden 

Pernilla Färlin (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  

 

Jonas Rask-Samuelsson (C) och Kristoffer Kavallin (MP): Medborgar-

förslaget ska bifallas.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer yrkandena mot varandra. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige bifaller Pernilla Färlins yrkande.  

 

Omröstning begärs. 

 

Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning: 

 

Ja-röst för Pernilla Färlins yrkande, Nej-röst för Jonas Rask-Samuelssons  

m fl yrkande.  

Omröstningsresultat 

Med 29 Ja-röster mot 10 Nej-röster, 2 avstår från att rösta, har kommunfull-

mäktige beslutat bifalla kommunstyrelsens förslag att avslå 

medborgarförslaget.  

 

Marit Holmstrand (S), Ove Schönning (S), Lena Svahn (S), Sawsan Ghazal 

(S), Iréne Jonsson (S), Walle Olsson (S), Maria Fernmalm (S), Annelie 

Wallberg (S), Pernilla Färlin (M), Maria Molin (M), Lars Molin (M), Kennet 

Hedman (M), Thomas Evensson (M), Ulf Nyman (M), Carina Bergen (M), 

Henrik Estander (L), Maud Jonsson (L), Bertil Skoog (L), Fredrik Röjd 

(LB), Marie-Louise Hellström (LB), Eva-Marie Forslin (LB), Marie Mill 

(LB), Henrik Karlström (SD), Jens Furuskog (SD), Sven Persson (SD), 
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Magnus Florkölen (-), Thomas Svensk (SD), Magnus Nyholm (SD) och 

Roger Kastman (KD) röstar Ja. 

 

Lennart Canskog (S), Gunnar Eriksson (S), Jonas Rask-Samuelsson (C), 

Anna-Karin Zachrisson (C), Solange Nordh (C), William Våhlberg (C), Kiki 

Furstedt (V), Mårten Züchner (V), Kristoffer Kavallin (MP) och Karin 

Jansson (MP) röstar Nej. 

 

Kristoffer Hansson (S) och Kristina Michelson (S) avstår från att rösta. 

Reservationer 

Jonas Rask-Samuelsson (C), Anna-Karin Zachrisson (C), Solange Nordh 

(C), William Våhlberg (C), Kiki Furstedt (V), Mårten Züchner (V) och 

Kristoffer Kavallin (MP) reserverar sig mot beslutet.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Förslagsställaren 
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§ 5 Dnr KS-00277/2023  

Medborgarförslag om fotbollsplan centralt i Järvsö 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Medborgarförslaget avslås.          

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag har inkommit med önskemål om en fotbollsplan 

centralt i Järvsö.  

 

Förslagsställaren skriver: 

"Med bakgrund av att allt fler barn blir stillasittande och inte håller på med 

spontanidrott på fritiden tycker jag att det skulle finnas en fotbollsplan 

(konstgräs) i Järvsö för barn och ungdomar. Det ska inte vara en plan där 

man spelar seriespel utan en plan dit barnen kan cykla eller gå efter skolan 

och spela. 

 

Järvsö BK fick en otroligt fin anläggning i Skästra för ett par år sedan, men 

den är för avsides för att barnen själva ska kunna ta sig dit och spontanspela. 

 

Jag har två förslag på placeringar, med det som jag anser vara bäst som 

nummer ett: 

1. Bredvid pumptracken och Anders-Pers padel. Det skulle vara en 

optimal plats. Där finns det aktiviteter för hela familjen. Gillar man 

inte att cykla så kan man spela fotboll. Det som är bra med den 

platsen är att det nästan alltid finns en vuxennärvaro i form av 

cyklister, padelspelare och de som fikar. Det tror jag bidrag till en bra 

miljö för alla. 

 

2. I samarbete med Järvsö IF borde det gå att få till en fotbollsplan i 

anslutning till Strandvallen. Det hade varit riktigt bra att samla 

många aktiviteter på en plats och kunna dra nytta av varandra; padel, 

hockey, friidrott och fotboll. Även här finns det också ofta en 

vuxennärvaro vilket stärker tryggheten." 

 

Kommunfullmäktige beslutade 29 maj 2023, § 77 att skicka medborgar-

förslaget till kommunstyrelsen för beredning.  
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Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget till samhällsservicenämnden 

för yttrande. 

 

Samhällsservicenämnden föreslår att medborgarförslaget avslås. I sitt 

yttrande skriver nämnden att det redan finns många gräsytor för spontan-

idrott i Järvsö, som till exempel fotboll, i direkt anslutning till de två 

beskrivna förslagen samt en multiarena vid Järvsö skola. Några kommunala 

resurser för att genomföra förslaget finns inte i dagsläget.     

 

Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att kommunala 

resurser för att genomföra medborgarförslaget inte finns i dagsläget. Det 

finns redan idag många gräsytor för spontanidrott i Järvsö, bland annat i 

direkt anslutning till de två beskrivna förslagen. Dessutom finns en 

multiarena vid Järvsö skola som man kan nyttja. 

 

Därför föreslås att medborgarförslaget avslås.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 11 januari 2024, § 10 

Arbetsutskottets protokoll 7 december 2023, § 137 

Förslag till beslut 7 november 2023 

Samhällsservicenämndens yttrande 24 oktober 2023, § 120 

Kommunfullmäktiges protokoll 29 maj 2023, § 77 

Medborgarförslag 15 maj 2023 

Yrkanden 

Pernilla Färlin (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins 

yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Förslagsställaren 
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§ 6 Dnr KS-00334/2023  

Medborgarförslag om bygdepeng för Ljusdals 
kommuns kraftverk 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Medborgarförslaget återremitteras till kommunstyrelsen.  

 

Motivering till återremissen är: 

 

Ljusdals Energis två kraftstationer har naturligtvis påverkat området runt 

omkring och det är vad det här medborgarförslaget gäller. Att då enbart 

behandla de medel som kan sökas rörande reglering- och kraftverksdammar i 

svaret, utan att nämna något om det arbete som görs för kommunerna i 

Vattenkraftskommunerna, gör att förslagsställarna inte får sin sak bemött 

fullständigt. 

 

Vattenkraftskommunerna som vi är medlem i, jobbar för att kommunerna 

ska få ersättning för den vattenkraft som finns inom kommundelarna, likt 

systemet i Norge. Om vi skulle ta det här beslutet med nuvarande motivation 

så signalerar det att vi inte är intresserade att betala ut ersättning för våra 

egna kraftstationer och det kan påverka Vattenkraftkommunernas arbete mot 

andra kraftbolag.  

 

Ärendet återremitteras främst med tanke på svarets utformning till 

förslagsställarna. Det bör utvecklas att faktiskt behandla det som saken 

gäller.          

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag om bygdepeng för Ljusdals kommuns kraftverk har 

inkommit. 

 

Förslagsställarna vill att Ljusdals kommun genom Ljusdals Energi betalar ut 

bygdepeng för sina vattenkraftverk. 

 

Kommunfullmäktige beslutade 25 september 2023, § 115 att skicka 

medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 
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Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget till Ljusdal Energi för 

yttrande. 

 

Ljusdal Energi föreslår att medborgarförslaget ska avslås då bygdemedel 

redan utbetalas för utbyggnaden av vattenkraften. Ett utdrag från 

Länsstyrelsen Gävleborg bifogas: 

 

Utveckling med bygdemedel 

Har din bygd påverkats av utbyggnaden av vattenkraft? Då kan du söka 

bygdemedel för att reparera skador eller investera i något som är till nytta för 

allmänheten. 

 

Bygdemedel är pengar som kan sökas i bygder som påverkats av 

utbyggnaden av vattenkraft. Pengarna ska i första hand gå till reparationer av 

skador som uppkommit på grund av vattenregleringen. Utöver detta går det 

även att söka bygdemedel för investeringar som är till allmän nytta i bygden. 

  

Direkta skador 

Behöver du reparera skador som orsakats av vattenregleringen? Hör av dig 

till Mark- och miljödomstolen. 

 

Vem kan söka bygdemedel? 

Alla registrerade organisationer kan söka bygdemedel. 

 

Exempel på vad du kan söka bygdemedel för: 

* Reparation och upprustning av bygdegårdar 

* Inköp av utrustning 

* Förbättring av idrottsanläggningar 

* Markering och upprustning av stigar och leder 

 

Exempel på vad du inte söka bygdemedel för: 

* Driftkostnader för byggnader 

* Inköp, drift eller underhåll av fordon 

* Investeringar som kan behöva fortsatta bidrag 

* Investeringar som redan är genomförda 

 

Ovanstående är utdrag om bygdemedel på Länsstyrelsen Gävleborgs 

hemsida: https://www.lansstyrelsen.se/gavleborg/natur-och-landsbygd/stod-

forlandsbygdsutveckling/utveckling-med-bygdemedel.html. 

             

Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att detta 

medborgarförslag har behandlats av Ljusdal Energi och de skriver att 

bygdemedel redan har utbetalats för utbyggnaden av vattenkraften. 
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Det man kan göra idag om man har drabbats av skador som orsakats av 

vattenregleringen är att kontakta Mark- och miljödomstolen. 

 

Alla registrerade organisationer kan även söka bygdemedel hos 

Länsstyrelsen Gävleborg. Detta ansöker man om direkt från dem. 

 

Därför förslås att medborgarförslaget avslås. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 11 januari 2023, § 11 

Arbetsutskottets protokoll 7 december 2023, § 138 

Förslag till beslut 6 november 2023 

Yttrande från Ljusdal Energi 31 oktober 2023 

Kommunfullmäktiges protokoll 25 september 2023, § 115 

Medborgarförslag 26 juni 2023 

Yrkanden 

Pernilla Färlin (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Gunnar Eriksson (S) och Karin Jansson (MP): Ärendet ska återremitteras för 

juridisk översyn av möjligheterna att bifalla medborgarförslaget.  

 

Motivering till återremissen är: 

 

Ljusdals Energis två kraftstationer har naturligtvis påverkat området runt 

omkring och det är vad det här medborgarförslaget gäller. Att då enbart 

behandla de medel som kan sökas rörande reglering- och kraftverksdammar i 

svaret, utan att nämna något om det arbete som görs för kommunerna i 

Vattenkraftskommunerna, gör att förslagsställarna inte får sin sak bemött 

fullständigt. 

 

Vattenkraftskommunerna som vi är medlem i, jobbar för att kommunerna 

ska få ersättning för den vattenkraft som finns inom kommundelarna, likt 

systemet i Norge. Om vi skulle ta det här beslutet med nuvarande motivation 

så signalerar det att vi inte är intresserade att betala ut ersättning för våra 

egna kraftstationer och det kan påverka Vattenkraftkommunernas arbete mot 

andra kraftbolag.  
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Ärendet återremitteras främst med tanke på svarets utformning till 

förslagsställarna. Det bör utvecklas att faktiskt behandla det som saken 

gäller. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Gunnar Erikssons 

m fl yrkande om återremiss.  Ordföranden finner att kommunfullmäktige 

avslår detta.  

 

Omröstning begärs. 

 

Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning: 

 

Ja-röst för avslag till yrkandet om återremiss, Nej-röst bifall till yrkandet om 

återremiss.  

Omröstningsresultat 

Med 20 Ja-röster mot 20 Nej-röster, 1 avstår från att rösta, har 

kommunfullmäktige med hjälp av ordförandens utslagsröst beslutat 

återremittera ärendet. 

 

Marit Holmstrand (S), Ove Schönning (S), Lena Svahn (S), Sawsan Ghazal 

(S), Irène Jonsson (S), Kristoffer Hansson (S), Kristina Michelson (S), Walle 

Olsson (S), Maria Fernmalm (S), Lennart Canskog (S), Annelie Wallberg 

(S), Gunnar Eriksson (S), Jonas Rask Samuelsson (C), Anna-Karin 

Zachrisson (C), Solange Nordh (C), William Våhlberg (C), Kiki Furstedt 

(V), Mårten Züchner (V), Kristoffer Kavallin (MP) och Karin Jansson (MP) 

röstar Nej. 

 

Pernilla Färlin (M), Maria Molin (M), Lars Molin (M), Kennet Hedman (M), 

Thomas Evensson (M), Ulf Nyman (M),  Carina Bergen (M), Henrik 

Estander (L), Maud Jonsson (L), Bertil Skoog (L), Fredrik Röjd (LB), 

Marie-Louise Hellström (LB), Eva-Marie Forslin (LB), Marie Mill (LB), 

Henrik Karlström (SD), Jens Furuskog (SD), Sven Persson (SD), Thomas 

Svensk (SD), Magnus Nyholm (SD) och Roger Kastman (KD) röstar Ja. 

 

Magnus Florkölen (-) avstår från att rösta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Kommunstyrelsen, Förslagsställaren för kännedom 
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§ 7 Dnr KS-00550/2023  

Medborgarförslag med önskemål om skydds-
rumsinformation i Ljusdalshems trappuppgångar 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Medborgarförslaget skickas till kommunstyrelsen för beredning.  

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag har med önskemål om skyddsrumsinformation i 

Ljusdalshems trappuppgångar har inkommit.  

 

Förslagsställarna skriver "att via anslag i hyreshusens trappuppgångar 

informera sina hyresgäster om var närmaste skyddsrum finns är en enkel 

service. I en värld med oroligheter kan detta ge lite trygghet med denna 

vetskap. Alla har inte heller möjligheten att söka upp denna information 

digitalt."  

Beslutsunderlag 

Medborgarförslag  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att 

medborgarförslaget skickas till kommunstyrelsen för beredning. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Förslagsställarna för kännedom 

Kommunstyrelsen 
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§ 8 Dnr KS-00300/2023  

Ej verkställda beslut - individ- och familjeomsorgen 
2023 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Informationen noteras till protokollet.          

Sammanfattning av ärendet 

Arbetsmarknads- och socialnämnden har överlämnat sammanställning över 

ej verkställda beslut enligt 4 kap § 1 och rapportering enligt 16 kap 6f§ 

socialtjänstlagen enligt individ- och familjeomsorg tredje kvartalet 2023.           

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 11 januari 2024, § 12 

Tjänsteskrivelse 3 januari 2024 

Arbetsmarknads- och socialnämndens protokoll 14 november 2023, § 227 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 

förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 
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§ 9 Dnr KS-00023/2024  

Interpellation till omsorgsnämndens ordförande Maud 
Jonsson (L) från oppositionsråd Lena Svahn (S) 
gällande teamledarnas funktion. Svar 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Interpellationen får framställas. 

 

2. Interpellationen anses besvarad.  

Sammanfattning av ärendet 

Lena Svahn (S) har ställt en interpellation till omsorgsnämndens ordförande 

gällande teamledarnas funktion. 

 

I interpellationen skriver Lena Svahn: 

 

"Ljusdals omsorg har målet att bli Sveriges bästa omsorgsförvaltning och 

sänka sjukfrånvaron. Därför ska teamledare anställas för samtliga 

arbetsgrupper på Öjegården och Backsippan.  

 

Arbetsuppgifterna är följande, enligt annonsen som ligger ute:  

 Teamledaren tillhör personalgruppen med dagligt omsorgsarbete men 

ingår samtidigt i enhetens ledningsgrupp tillsammans med 

enhetschef, sjuksköterskor, rehabpersonal osv.  

 Teamledaren förväntas ta ansvar för hela verksamheten, leda 

planering och samordning av arbetsuppgifter i ”sin” arbetsgrupp.  

 Teamledaren ska säkerställa att gruppens arbete håller hög kvalitet 

och se till att alla andra vet vad som förväntas av dem.  

 Teamledaren ska handleda (mindre kompetenta) kollegor och 

vägleda dessa runt t ex vårddokumentation.  

 

Det står också att teamledaren ska ha mod att leda det dagliga arbetet och 

förmågan att fatta obekväma beslut. För mig är den formuleringen en 

varningssignal rörande kulturen som råder. Den andas motsättningar och 

avsaknad av kommunikation, inflytande och transparens. Men det kanske 

överträffas av det karriärsteg som annonsen lockar med, samt lönetillägget 

på blygsamma 2300 kr per månad. För det får du dubbla roller i vardagen 

och hamnar i kläm. 
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Det står i en mening att teamledaren ska bidra till god arbetsmiljö för 

medarbetarna. Men hur? Ingenting i dessa arbetsuppgifter signalerar att 

rollen är till för deras behov. På förra kommunstyrelsen bad jag både 

ordförande och förvaltningschef för omsorgen att förklara hur arbetsmiljön 

förbättras med en teamledare. Svaret var att man ser varje medarbetare på ett 

bättre sätt när enhetschefen blir avlastad. Eftersom det svaret inte säger mig 

någonting blev följdfrågan; Vilka arbetsuppgifter kommer teamledaren att ha 

som då gör att arbetstagaren ”blir sedd”? Jo, det skulle kunna vara att t ex 

ringa upp någon som är sjuk och fråga hur det är. 

 

Allt pekar på att teamledare skapas för chefernas skull och blir ett nytt 

chefsled i en organisation som redan idag har alldeles för långt till 

enhetschefen och ännu längre till förvaltningen. Jag är övertygad om att 

personalgruppen har andra behov runt sin arbetsmiljö än att bli uppringd när 

man är sjuk.  

 

Jag vill få klargöranden runt den här rollen och vill därför ställa följande 

frågor till omsorgsnämndens ordförande:  

1. Varför behövs den här typen av tjänst?  

2. På vilket sätt förbättrar tjänsten personalens arbetsmiljö? 

3. Vad tycker personalen om det här förslaget?  

4. Hur knyts teamledarens roll mot friskfaktorerna som ni själva 

 påstår utgör en central roll i arbetet med att sänka 

 sjukfrånvaron? 

5. Går ni in med ett konstaterat underskott i 2024?" 

 

Omsorgsnämndens ordförande Maud Jonsson (L) har svarat på 

interpellationen: 

 

1.Varför behövs den här typen av tjänst? 

Det finns idag enheter som har mellan 40-55 medarbetare. Sunt arbetsliv 

bygger på vikten av att ha en bra arbetsmiljö med en rimlig arbetsbelastning, 

återhämtning mellan arbetspassen och att hinna samtala med varandra. 

Chefen ska ha goda förutsättningar att leda arbetet och skapa trivsel på 

arbetsplatsen.  En teamledare kommer att vara närmre omsorgstagare och 

medarbetare i sin arbetsgrupp och blir en kvalitetsförbättring för brukaren. 

 

2. På vilket sätt förbättrar tjänsten personalens arbetsmiljö? 

Teamledaren ska tillsammans med medarbetarna på sin avdelning planera 

det dagliga arbetet och de insatser som ska göras för just deras omsorgs-

tagare. Man tänker sig även att kvalitetsarbetet stärks med fler aktiviteter och 

sociala möten när teamledaren planerar tillsammans med medarbetarna. Det 
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utreds även om införandet av omsorgsvärdar, personal från AME som kan 

förstärka med icke vårdnära uppgifter på ett boende. Förhoppningen är att de 

i förlängningen väljer att studera inom omsorg och finns framöver, då det 

kommer att fattas medarbetare i vården.  

 

3. Vad tycker personalen om det här förslaget? 

Inledningsvis var detta ett av flera utvecklingsförslag som arbetats fram i 

Brobygget av medarbetarna. I Lycksele har man infört teamledare inom 

äldreomsorgen och som har inspirerat våra medarbetare. Fyra medarbetare 

och två chefer från omsorgen har varit på studiebesök och tillsammans med 

Kommunal har den gruppen varit med och tagit fram rollen som man vill att 

den ska se ut i Ljusdals kommun. 

 

4. Hur knyts teamledarens roll mot friskfaktorerna som ni själva påstår     

     utgör en central roll i arbetet med att sänka sjukfrånvaron? 

Möjligheten till förbättrad kommunikation, delaktighet, prioritering av 

arbetsuppgifter och kompetensutveckling är de främsta faktorerna som 

kommer att gynnas och med det följer också att de övriga friskfaktorerna får 

en skjuts i rätt riktning. Suntarbetsliv och chefoskopet användes i Lycksele i 

utredningen som ledde till införandet av teamledare hos dem. 

 

5. Går ni in med ett konstaterat underskott i 2024? 

I budgetbeslutet ska verksamheterna spara 1 % av kostnaderna, och har lagts 

som ofördelat på 5 miljoner kronor och som förvaltningen ska presentera i 

februari hur man ska hantera det. I budget 2024 finns utmaningar och 

verksamhetsmål för att komma tillrätta med de uppskattade avvikelserna." 

 

Interpellationsdebatt äger rum med inlägg från Lena Svahn (S), Maud 

Jonsson (L), Kristoffer Kavallin (MP), Fredrik Röjd (LB), Henrik Karlström 

(SD), Solange Nordh (C), Maria Molin (M), Kiki Furstedt (V), Jonas Rask-

Samuelsson (C) och Karin Jansson (MP).  

Beslutsunderlag 

Interpellationssvar 

Interpellation 15 januari 2024 

Propositionsordning 

Ordföranden frågar om interpellationen får framställas. Ordföranden finner 

att kommunfullmäktige bifaller detta.  
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Ordföranden frågar om interpellationen kan anses besvarad. Ordföranden 

finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt  

 

Kommunfullmäktiges protokoll 29 januari för signering
(Signerat, SHA-256 D3508B65C2EF2EB584252FA16AAB2B91E629346337F23F3EB5026C785B73FC83)

Sida 29 av 40



 

Kommunfullmäktige 

PROTOKOLL 

Sida 

30(39) 

Datum 

2024-01-29 

 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 10 Dnr KS-00046/2024  

Fråga från Jonas Rask-Samuelsson (C) till 
kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) om 
samordning av besöksanläggningar. Svar 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Frågan får framställas. 

 

2. Frågan anses besvarad.  

Sammanfattning av ärendet 

Jonas Rask-Samuelsson (C) har ställt en fråga till kommunstyrelsens 

ordförande Pernilla Färlin (M):  

 

"På kommunstyrelsen den 15 mars 2023 drev Framtid Ljusdal ensamma 

igenom att kommunchefen skulle få ett uppdrag som lyder enligt följande: 

Kommunchefen får i uppdrag att utreda och lämna förslag på en organisation 

där de kommunala besöksanläggningarna samordnas. 

 

Omfattande och av oss i oppositionen ifrågasatta mål fanns också med i 

beslutet. Dessa mål vilket lyder enligt följande: 

  

 En kostnadseffektiv organisation med tydlig ansvar för kommunens 

anläggningar för besöksnäring. 

 Ökad integration, samarbete med övrig besöksnäring i kommunen 

och Hälsingland.  

 Ökad satsning på marknadsföring av anläggningarna.   

 Ökad satsning på att ansöka om projektmedel/offentliga medel.  

 En balans mellan aktiviteter för besökare, ökad attraktionskraft och 

offentliga medel.  

 Ökad satsning på att underlätta för och stötta de som driver och vill 

driva verksamhet vid de kommunala anläggningarna.  

 

Det har vid ett par tillfällen på offentliga möten i kommunen sagts att den 

här utredningen är nedlagd. Något beslut har mig veterligen inte fattats i 

kommunstyrelsen eller KSAU att stoppa utredningen så min fråga blir 

följande: 
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Vad är status på det uppdrag som kommunstyrelsen har gett att utreda de 

kommunala besöksanläggningarna?" 

 

Pernilla Färlin (M) svarar på frågan: Utredningen är inte nedlagd, det har den 

aldrig varit. Däremot har vi bytt kommunchef, vi har fått en ny kommun-

direktör som idag arbetar med en omorganisation. Tanken från Framtid 

Ljusdal har varit att denna utredning bör genomföras av en landsbygd-

sutvecklare som besöker alla besöksmål i vår kommun. Men nu har vi en 

pågående omorganisationsutredning och vi får avvakta denna utredning." 

Beslutsunderlag 

Fråga  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att frågan får 

framställas. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att frågan anses 

besvarad. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 
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§ 11 Dnr KS-00047/2024  

Fråga från Jonas Rask-Samuelsson (C) till 
kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) om 
utredningen av kommunens badplatser. Svar 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Frågan får framställas. 

 

2. Frågan anses besvarad.  

Sammanfattning av ärendet 

Jonas Rask-Samuelsson (C) har ställt följande fråga till kommunstyrelsens 

ordförande Pernilla Färlin (M):  

 

På kommunstyrelsen den 15 mars 2023 avslogs för andra gången på rad, 

ansökan om att upplåta någon del av marken på kommunens badplatser till 

en enskilda näringsidkare. I samband med beslutet föregående år yrkade 

Framtid Ljusdal att en badplatsutredning skulle göras. Jag får anta att det 

kommer bland annat utav alla de problem som finns redovisade vid 

Kyrkbybadet i Järvsö. Oppositionsrådet Lena Svahn yrkade vid 

sammanträdet att utredningsuppdraget skulle kopplas samman med en 

återapportering av utredningsuppdraget.  

 

Nu har mycket vatten runnit förbi våra badplatser men ännu har vi inte fått 

någon redovisning. Min fråga är därför vad är status på utredningen är och 

om kommunstyrelsen eller kommunfullmäktige kan förvänta sig en 

redovisning av resultatet innan sommaren?" 

 

Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) svarar att kommun-

styrelsen gav kommunchefen i uppdrag att se över statusen på kommunens 

badplatser samt Folkparksbadet. Den dåvarande kommunchefen arbetar inte 

längre hos oss. Vad gäller oppositionsrådets yrkande så beslutade 

kommunstyrelsen att avslå det. Ett tjänsteyttrande gjordes om exploatering 

och möjligheter och det är ingen förändring 2024 då utredning samt 

utvecklingspunkter inte är klara ännu. Kommunens fritidsenhet arbetar 

kontinuerligt med översyn samt förbättringar på kommunens badplatser. 

Tittar man i tertialrapporten för kvartal två 2023 kan man läsa om följande 

förbättringar vid Kyrkbybadet: Latriner är borttagna och två öppningsbara 
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mindre tankar är installerade under klosetten. Två bryggsektioner är inköpta 

och monterade för att inrama en mindre del av badytan till ett slutet 

bryggsystem. Säkerhetsaspekter utreds gällande räddningstjänstens 

möjligheter att komma fram vid tillbud eller utryckning. Översyn pågår om 

parkeringar ska utökas eller flyttas samt skyltningar vid parkeringar.  

Propositionsordning 

Ordföranden frågar om frågan får framställas. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Ordföranden frågar om frågan kan anses besvarad. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt  
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§ 12 Dnr KS-00048/2024  

Fråga från oppositionsråd Lena Svahn (S) till 
kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) om 
Loosgrufvans Förenings uppsägning av arrendeavtal 
för Los Koboltgruva. Svar 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Frågan får framställas. 

 

2. Frågan anses besvarad.  

Sammanfattning av ärendet 

Lena Svahn (S) har ställt en fråga till kommunstyrelsens ordförande Pernilla 

Färlin (M): 

 

"Loosgrufvans förening har via mail adresserat till kommunstyrelsen, sagt 

upp arrendeavtalet rörande Loos koboltgruva. Anledningen är att föreningen 

upplever en stor brist på engagemang från Ljusdals kommun, dels rörande 

lokalerna kommunen äger, dels kring den verksamhet som bedrivs. De 

menar att kommunens engagemang är en förutsättning för anläggningens 

fortlevnad och utveckling.   

 

Hur planerar du att gå vidare i den här frågan, vad behöver göras?" 

 

Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) svarar att ett möte är 

inbokat till den 31 januari. Då kommer en dialog inledas om en lösning. 

Kommunstyrelsens ordförande värnar Loosgruvan och är mån om att den ska 

vara ett levande besöksmål. Kommunstyrelsens ordförande tror absolut att 

problemet kan lösas.  

Beslutsunderlag 

Fråga 

Propositionsordning 

Ordföranden frågar om frågan får framställas. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige bifaller detta.  
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Ordföranden frågar om frågan kan anses besvarad. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt  
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§ 13 Dnr KS-00049/2024  

Fråga från oppositionsråd Lena Svahn (S) till 
kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) om 
hantering av budgetunderskott för 2024. Svar 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Frågan får framställas. 

 

2. Frågan anses besvarad.  

Sammanfattning av ärendet 

Lena Svahn (S) har ställt en fråga till kommunstyrelsens ordförande Pernilla 

Färlin (M):  

 

Det har kommit till oppositionens kännedom att kommunens budget för 2024 

har ett underskott på 17 miljoner kronor mot de ramar nämnderna getts. 

Detta på grund av att skatteunderlagsprognosen förändrats samt att PO-

tillägget höjts.  

 

Hur kommer Framtid Ljusdal hantera detta så nämnderna inte blir drabbade?" 

 

Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) svarar att beslutet 

gällande PO-tillägget kommer upp för behandling på kommunstyrelsens 

sammanträde 8 februari. 

Beslutsunderlag 

Fråga 

Propositionsordning 

Ordföranden frågar om frågan får framställas. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Ordföranden frågar om frågan kan anses besvarad. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering: Akt 
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§ 14 Dnr KS-00040/2024  

Medborgarförslag med önskemål om vägräcke längs en 
sträcka av Hybovägen 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Medborgarförslaget delegeras till samhällsservicenämnden för beslut.  

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag med önskemål om vägräcke längs en sträcka av 

Hybovägen har inkommit. 

 

Förslagsställaren skriver: 

 

"Installation av vägräcke på Hybovägen efter korsningen i Kläppa. Längs 

den här delen av Hybovägen är det en väldigt brant slänt och nedanför 

slänten ligger mitt samt fyra andra hus (Rombergsvägen) som är i riskzonen 

om en bil skulle köra av vägen. Tyvärr har det redan hänt två gånger (vad jag 

vet) att bilar kört av vägen och hamnat nere på våra bakgårdar. Detta utgör 

en allvarlig fara för oss och våra fastigheter. 

 

Jag vill därför föreslå att ett vägräcke installeras längs denna sträcka för att 

förhindra framtida olyckor. 

Beslutsunderlag 

Medborgarförslag 

Propositionsordning 

Ordföranden frågar om medborgarförslaget kan delegeras till samhälls-

servicenämnden för beslut. Ordföranden finner att kommunfullmäktige 

bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt  

Samhällsservicenämnden för verkställande 

Förslagsställaren 
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§ 15 Dnr KS-00015/2024  

Medborgarförslag om den framtida skötseln av 
rastplatsen i Lassekrog 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Medborgarförslaget delegeras till samhällsservicenämnden för beslut.  

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag om den framtida skötseln av rastplatsen i Lassekrog 

har inkommit.  

 

Förslagsställaren skriver: 

 

"Medieuppgifter gör gällande att avtalet mellan Trafikverket och Ljusdals 

kommun angående skötsel av rastplatsen i Lassekrog upphör runt årsskiftet. 

Konsekvensen av detta är att rastplatsens toalett samt sophämtningens 

skötsel upphör. 

 

Detta är enligt min mening oacceptabelt. Rastplatsen är frekvent använd av 

förbipasserande. Speciellt hög frekvens under sommartid samt under jul och 

nyårshelgerna, sportlovsveckorna och påsklov, då trafiken är intensiv. 

 

Alla förstår att om toaletten och rastplatsen inte sköts, blir rastplatsen rätt 

fort en sanitär olägenhet. 

 

I anslutning till rastplatsen är också ett av kommunens besöksmål, Albert 

Vikstens kojby, belägen som om inte rastplatsen sköts riskerar att hamna i 

vanrykte. 

 

Jag uppmanar därför Ljusdals kommun att åter igen teckna ett avtal med 

Trafikverket så att rastplatsen vid Lassekrog sköts även framgent.”  

Beslutsunderlag 

Medborgarförslag 
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Propositionsordning 

Ordföranden frågar om medborgarförslaget kan delegeras till 

samhällsservicenämnden för beslut. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Samhällsservicenämnden för verkställande 

Förslagsställaren 
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Kungörelse av sammanträdet 


 


Dagens sammanträde har tillkännagivits genom en kungörelse 19 januari 2024. 


Kungörelsen har ställts till varje ledamot och ersättare 19 januari 2024 i enlighet med 


kommunfullmäktiges beslut. Kommunfullmäktige uttalar enhälligt att sammanträdet är 


i laga ordning kungjort.  


 


Ordföranden frågar om ej kungjorda men till dagens sammanträde anmälda fyra frågor 


och två medborgarförslag får upptas på dagordningen. Ordföranden finner att 


kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Meddelanden 


 


Ordföranden meddelar att Sigurd Mattsson (C), ersättare i kommunfullmäktige, den 8 


januari 2024 meddelat att han avslutar sitt medlemskap i Centerpartiet och blir politiskt 


oberoende. Sigurd Mattsson avser att behålla sina uppdrag. 


 


Allmänhetens frågestund 


 


Karin Botås ställer följande frågor: 


 


Under kommunfullmäktige 25/9 2023 utlovades byggstart för ombyggnation och 


renovering av Färila skola till sommaren 2024.  


 


För att uppdatera oss om läget undrar vi: 


1) Var är ni i processen?  


2) Hur ser samarbetet med skolledning och personal ut?  


3) När finns ett färdigt beslutsunderlag och när fattar ni nödvändiga beslut?  


 


Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) svarar på frågorna. 
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§ 1 Dnr KS-00528/2023  


Ny styrmodell för Ljusdals kommun 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Förslag på ny styrmodell antas. 


 


2. Styrmodellen ska följas upp efter ett år.  


Sammanfattning av ärendet 


Kommunfullmäktige beslutade 21 mars 2016, § 73 att bifalla en motion om 


att initiera ett ledningssystem för alla förvaltningar. Detta beställdes under 


2021 och arbetet med att implementera detta startade. Implementation 


krävde en något rationaliserad styrmodell för att säkra bra planering och 


rapportering. 


 


20 juni 2022, § 84 beslutade kommunfullmäktige om att anta prioriterade 


Agenda 2030-mål och uppdrag för förvaltningen. Dessa gäller för hela 


kommunkoncernen. 


 


För att hantera detta togs en ny styrmodell med riktlinjer fram i en iterativ 


process med inblandade instanser och var efter diverse remisser klar under 


våren 2023. 


 


Områdeschef Peter Evansson informerar om styrmodellen.            


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 11 januari 2023, § 6 


Arbetsutskottets protokoll 7 december 2023, § 1333 


Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 30 november 2023 


Riktlinje för Ljusdals kommuns styrmodell för verksamhetsplanering 30 


november 2023 


Yrkanden 


Lena Svahn (S) och Fredrik Röjd (LB): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  
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Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Lena Svahns m fl 


yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Samtliga nämnder och förvaltningar 


KS för verkställande 
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§ 2 Dnr KS-00548/2023  


Taxa för tillsyn över avfallshantering i fritidsbåts-
hamnar 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Förslag till ny taxa för tillsyn över avfallshanteringen vid fritids-


 båtshamnar antas. 


Sammanfattning av ärendet 


Riksdagen har beslutat om lagändringar som rör nya regler för mottagande 


av avfall från fartyg. När det gäller fritidsbåtshamnar är det kommunerna 


som ska godkänna en plan för avfallshantering och ansvara för tillsynen.   


 


Genom en ändring av lagen (1980:424) om åtgärder mot förorening från 


fartyg (LÅFF) ska kommunerna sedan 1 maj 2023 bedriva tillsyn över vissa 


fritidbåtshamnar som har möjlighet att ta emot avfall enligt regelverket. 


Kommunen ska även godkänna de avfallshanteringsplaner som fritidsbåts-


hamnarna har skyldighet att upprätta.  


 


Kommunerna har rätt att ta ut avgifter för både den tillsyn som bedrivs och 


för arbetet med att godkänna hamnens planer för mottagande och hantering 


av avfall från fartyg. Kommunerna har även fått behörighet att meddela de 


förelägganden som behövs för tillsyn och förena dem med vite. 


 


Kommunernas tillsyn av avfall från fritidsbåtshamnar ska genomföras av den 


kommunala miljö- och hälsoskyddsnämnden. För att samhällsservicenämn-


den (ansvarig nämnd i Ljusdals kommun) ska kunna ta ut avgifter för 


tillsynen behöver kommunfullmäktige besluta om en taxa för tillsynen. 


Avgift tas ut för nedlagd handläggningstid. Gällande timavgift är den senast 


fastställda timavgiften för verksamhet inom miljöbalkens område.  


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 11 januari 2024, § 9 


Samhällsservicenämndens protokoll 19 december 2023, § 139 


Samhällsserviceförvaltningens skrivelse 12 december 2023 


Förslag på taxa 12 december 2023 
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Yrkanden 


Ulf Nyman (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Ulf Nymans 


yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Samhällsservicenämnden 


Författningssamling 
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§ 3 Dnr KS-00400/2023  


Utbildningsnämndens yttrande över revisionsrapporten 
Granskning av likvärdig skola- information 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Informationen noteras till protokollet.           


Sammanfattning av ärendet 


Kommunrevisionen överlämnade i september 2023 granskningsrapporten 


Granskning av likvärdig skola till utbildningsnämnden för yttrande senast 


2023. 


 


Kommunfullmäktige fick i september 2023 information om rapporten. 


Utifrån genomförd granskning är revisorernas bedömning att 


utbildningsnämnden inte ger grundskolenheterna förutsättningar att erbjuda 


en ändamålsenlig och likvärdig utbildning.  


 


Revisorerna konstaterar att måluppfyllelsen i grundskolan är låg både i 


faktiska tal och då hänsyn tas till kommunens socioekonomiska struktur. Det 


är av betydande vikt att orsakerna till måluppfyllelsen har analyserats och 


finns med i underlaget för budgetberedningens arbete och beaktas i 


detsamma. Huvudmannen har emellertid beslutat om en kartläggning över 


vilka resurser som krävs för att bibehålla befintlig skolstruktur och möta 


lokalbehoven, vilket revisorerna ser positivt på. Det är vidare osäkert 


huruvida resursfördelningsmodellen i tillräckligt hög grad tar hänsyn till att 


eleverna vid skolenheterna har olika förutsättningar och behov. 


 


Vidare bedömer revisorerna, utifrån skolenkät och intervjuer, att det inte är 


säkerställt alla elever i behov av särskilt stöd får de insatser som de behöver. 


Det gäller exempelvis elever med neuropsykiatriska funktionsnedsättningar 


och elever med problematisk skolfrånvaro. Elevhälsan arbetar inte främst 


förebyggande och hälsofrämjande. Det finns också brister i undervisning för 


elever med utländsk bakgrund, även om det är positivt att andelen 


berättigade till modersmål som deltar i undervisning är hög.  


 


Studiehandledning på modersmål motsvarar inte fullt ut de behov som finns 


och undervisning i svenska som andraspråk erbjuds inte alltid 


ändamålsenligt och likvärdigt.  
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Revisorerna konstaterar att andelen legitimerade och behöriga lärare är låg i 


kommunen, vilket ställer krav på huvudmannen att vidta åtgärder för att öka 


kompetensen. Det är en brist att huvudmannen inte har upprättat en kompe-


tensförsörjningsplan utifrån vilken åtgärder på både kort och lång sikt fram-


går.  


 


Huvudmannen följer inte, inom ramen för det systematiska kvalitetsarbetet, 


upp förutsättningar för likvärdig skola. Revisorerna ser också brister vad 


gäller analys av måluppfyllelse, både i förhållande till såväl statliga som 


kommunala styrdokument. Revisorerna vill också påtala vikten av väl-


fungerande kommunikation uppåt och nedåt i styrkedjan utifrån vad som 


framkommer i det systematiska kvalitetsarbetet.  


 


 Revisorerna rekommenderar utbildningsnämnden:  


 att säkerställa att underlaget för arbetet i budgetberedningen 


synliggör analysen av orsakerna till den låga måluppfyllelsen.  


 att följa upp huruvida befintlig resursfördelningsmodell ger enheterna 


likvärdiga förutsättningar att verka för hög måluppfyllelse.  


 att tillse att elever i behov av särskilt stöd får det särskilda stöd som 


de behöver. (3 kap. 7 § 3 st. SkolL). Det gäller till exempel elever 


med NPF och skolfrånvaroproblematik.  


 att stärka arbetet med hög och likvärdig tillgång till legitimerade och 


behöriga lärare samt upprätta en kompetensförsörjningsplan med 


insatser att vidta på kort och lång sikt.  


 att säkerställa att elever i behov av studiehandledning på modersmål 


får det i den omfattning som de behöver. (5 kap. 4 § 


Skolförordningen)  


 att tillse att undervisning i svenska som andraspråk erbjuds 


ändamålsenligt och likvärdigt.  


 att tillse att det systematiska kvalitetsarbetet bedrivs enligt gällande 


styrdokument, särskilt vad gäller analys av måluppfyllelse, åtgärder 


att vidta och att säkerställa  


 att beslutade åtgärder genomförs. (4 kap. 3, 6-7 §§. SkolL).  


 


Utbildningsnämnden har svarat på rapporten och anser att slutsatserna och 


rekommendationerna som finns redovisade i rapporten är väl underbyggda 


och med sanningen överensstämmande. Utbildningsnämnden har inte gett 


grundskolenheterna förutsättningar att erbjuda en ändamålsenlig och 


likvärdig utbildning. 
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Nämnden kommer att vidta följande åtgärder:  


Åtgärd Ansvarig Genomförande Uppföljning 


Budgetberedningsprocessen 


förbättras och inkluderar underlag 


som synliggör analysen av 


orsakerna till den låga 


måluppfyllelsen 


Förvaltningschef ansvarar för att 


underlagen till budgetprocessen 


inkluderar relevanta underlag.  


Ordförande ansvarar för att 


underlaget används i 


budgetarbetet 


Våren 2024 Vid budgetdialog 


Resursfördelningsmodellen 


utvärderas för att säkerställa att 


enheterna får likvärdiga 


förutsättningar att verka för hög 


måluppfyllelse  


Bitr. förvaltningschef Våren 2025 Vid budgetdialog 


Att tillgodose elever som har 


behov av särskilt stöd läggs in som 


ett uppdrag i verksamhetsplanen  


Förvaltningschef December 2023 Via tertialrapport, samt 


redovisning via 


VP/kvalitetsdialog 


Arbetet med långsiktig 


kompetensförsörjning med fokus 


på legitimerade och behöriga 


lärare läggs in som ett uppdrag i 


verksamhetsplanen 


Förvaltningschef December 2023 Via tertialrapport, samt 


redovisning via 


VP/kvalitetsdialog 


Arbetet med att tillse att det 


systematiska kvalitetsarbetet 


bedrivs enligt gällande 


styrdokument läggs in som ett 


uppdrag i verksamhetsplanen 


Förvaltningschef December 2023 Via tertialrapport, samt 


redovisning via 


VP/kvalitetsdialog 


Förvaltningen föreslås få utökade 


ramar för att säkerställa att elever 


i behov av studiehandledning på 


modersmål får det i den 


omfattning som de behöver. (5 


kap. 4 § Skolförordningen) 


att tillse att undervisning i 


svenska som andraspråk erbjuds 


ändamålsenligt och likvärdigt. 


Ordförande i nämnden äskar om 


utökade ramar i budgetdialogen 


Våren 2024 Via budgetdialog och 


verksamhetsplan 


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 11 januari 2024, § 13 


Tjänsteskrivelse 4 januari 2024 


Protokoll utbildningsnämnden 14 december 2023, § 117 


Yttrande från utbildningsnämnden 


Revisionsrapport- Granskning av likvärdig skola 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 


förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering: Akt 
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§ 4 Dnr KS-00188/2022  


Medborgarförslag gällande höjd budget för livsmedels-
inköp 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Medborgarförslaget avslås.          


Sammanfattning av ärendet 


Ett medborgarförslag gällande höjd budget för livsmedelsinköp har 


inlämnats till kommunfullmäktige.  


 


Förslagsställarna föreslår att kommunfullmäktige fattar beslut om att höja 


anslagen för kommunens livsmedelsinköp, i enlighet med prisjusteringar 


enligt lagen om offentlig upphandling, samt att kommunen finner ytterligare 


vägar för att stötta den lokala och svenska produktionen. De föreslår också 


att kommunfullmäktige beslutar om att tillfälligt slopa tillsynsavgiften av 


lantbruksföretag, i enlighet med avgifter för tillsyn enligt miljöbalken 


(årsavgifter och timavgifter) samt timavgifter för handläggning av ärenden 


utifrån miljöbalkens ansvarsområde rörande lantbruk. 


 


Kommunfullmäktige beslutade 30 maj 2022, § 80 att skicka medborgar-


förslaget till kommunstyrelsen för beredning. 


 


Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget till samhällsservicenämnden 


och till kostchefen för yttrande. 


 


Samhällsservicenämnden anses att medborgarförslaget ska avslås. I sitt 


yttrande skriver nämnden: 


”Tillsyn och prövning ska inte bekostas av samhället utan av den som söker 


tillstånd eller är föremål för tillsyn. Reglerna om detta finns i 27 kap 


miljöbalken och bygger på principen att det är förorenaren som ska stå för 


samhällets kostnader (polluter pays principle) gällande den egna verksam-


heten. Samtidigt gäller självkostnadsprincipen - kommunen får inte ta ut 


högre avgift än som svarar mot kostnaderna för dess tjänster. Förslaget är 


därför inte förenligt med gällande lagstiftning.  


 


I Ljusdals kommun finns i dagsläget fem jordbruksverksamheter som betalar 


årlig tillsynsavgift. Tre av dessa har en årlig avgift motsvarande 4 timmar, en 
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motsvarande 8 timmar och en 12 timmar. 2022 års timavgift motsvarar 1098 


kronor per timme. Den minsta av dessa verksamheter har strax över 170 


nötdjur. Det är viktigt att kommunen likabehandlar alla företag varför 


myndighetens avgifter även fortsatt bör utgå från den risk som verksamheten 


innebär och som är baserad på Sveriges Kommuner och Regioners förslag 


om hur miljöbalkstaxan bör vara utformad.” 


 


Kostchefen skriver i sitt yttrande att kostenheten är en nollbudgeterad 


verksamhet, vilket innebär att vi täcker våra kostnader med intäkter genom 


fastställda portionspriser. 


 


De senaste åren har det varit svårt att beräkna portionspriser utifrån 


världsläget, främst på grund av osäkra livsmedelspriser. Vi ser fortfarande 


stora prisökningar vilket gör det svårt att i dagsläget beräkna portionspriser 


även för 2024. 


 


Idag har vi livsmedelsavtal med sex små och medelstora livsmedelsleveran-


törer (närproducerade livsmedelsproducenter inom 25 mils radie). Det resul-


terar i att våra inköp av närproducerade livsmedel i dagsläget ligger på cirka 


15 procent samt cirka 60 procent när det gäller svenska råvaror. 


 


I och med det rådande världsläget och hög osäkerhet när det gäller livs-


medelspriserna har det skjutits till medel till omsorgsnämnden och utbild-


ningsnämnden som kompensation för de extrema portionsprishöjningarna 


som har behövt göras. Det ses även svårt framöver att ytterligare öka andel 


närproducerade livsmedel samt svenska råvaror med nuvarande fastställda 


portionspriser.  


 


Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att kostenheten är 


nollbudgeterad, vilket innebär att portionspriset ska täcka kostnaden för 


inköp av varor. Att beräkna portionspriser är svårt idag utifrån världsläget. 


De senaste åren har det skjutits till medel till omsorgsnämnden och utbild-


ningsnämnden som kompensation för de portionsprishöjningar som har 


behövt göras. 


 


När det gäller att slopa tillsynsavgifter för lantbruksföretag ska tillsyn och 


prövning inte bekostas av samhället, vilket också står i miljöbalkens 27 


kapitel. Här gäller också självkostnadsprincipen, att kommunen inte får ta ut 


högre avgift än vad som svarar mot kostnaderna för dess tjänster. Förslaget 


är därmed inte förenligt med gällande lagstiftning. 


  


Därmed föreslås att medborgarförslaget avslås. 
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Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 11 januari 2024, § 8 


Arbetsutskottets protokoll 7 december 2023, § 136 


Förslag till beslut 7 november 2023 


Yttrande från kostchefen 1 november 2023 


Yttrande från samhällsservicenämnden 16 augusti 2022, § 125 


Kommunfullmäktiges protokoll 30 maj 2022, § 80 


Medborgarförslag 25 maj 2022 


Yrkanden 


Pernilla Färlin (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  


 


Jonas Rask-Samuelsson (C) och Kristoffer Kavallin (MP): Medborgar-


förslaget ska bifallas.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer yrkandena mot varandra. Ordföranden finner att 


kommunfullmäktige bifaller Pernilla Färlins yrkande.  


 


Omröstning begärs. 


 


Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning: 


 


Ja-röst för Pernilla Färlins yrkande, Nej-röst för Jonas Rask-Samuelssons  


m fl yrkande.  


Omröstningsresultat 


Med 29 Ja-röster mot 10 Nej-röster, 2 avstår från att rösta, har kommunfull-


mäktige beslutat bifalla kommunstyrelsens förslag att avslå 


medborgarförslaget.  


 


Marit Holmstrand (S), Ove Schönning (S), Lena Svahn (S), Sawsan Ghazal 


(S), Iréne Jonsson (S), Walle Olsson (S), Maria Fernmalm (S), Annelie 


Wallberg (S), Pernilla Färlin (M), Maria Molin (M), Lars Molin (M), Kennet 


Hedman (M), Thomas Evensson (M), Ulf Nyman (M), Carina Bergen (M), 


Henrik Estander (L), Maud Jonsson (L), Bertil Skoog (L), Fredrik Röjd 


(LB), Marie-Louise Hellström (LB), Eva-Marie Forslin (LB), Marie Mill 


(LB), Henrik Karlström (SD), Jens Furuskog (SD), Sven Persson (SD), 
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Magnus Florkölen (-), Thomas Svensk (SD), Magnus Nyholm (SD) och 


Roger Kastman (KD) röstar Ja. 


 


Lennart Canskog (S), Gunnar Eriksson (S), Jonas Rask-Samuelsson (C), 


Anna-Karin Zachrisson (C), Solange Nordh (C), William Våhlberg (C), Kiki 


Furstedt (V), Mårten Züchner (V), Kristoffer Kavallin (MP) och Karin 


Jansson (MP) röstar Nej. 


 


Kristoffer Hansson (S) och Kristina Michelson (S) avstår från att rösta. 


Reservationer 


Jonas Rask-Samuelsson (C), Anna-Karin Zachrisson (C), Solange Nordh 


(C), William Våhlberg (C), Kiki Furstedt (V), Mårten Züchner (V) och 


Kristoffer Kavallin (MP) reserverar sig mot beslutet.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Förslagsställaren 
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§ 5 Dnr KS-00277/2023  


Medborgarförslag om fotbollsplan centralt i Järvsö 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Medborgarförslaget avslås.          


Sammanfattning av ärendet 


Ett medborgarförslag har inkommit med önskemål om en fotbollsplan 


centralt i Järvsö.  


 


Förslagsställaren skriver: 


"Med bakgrund av att allt fler barn blir stillasittande och inte håller på med 


spontanidrott på fritiden tycker jag att det skulle finnas en fotbollsplan 


(konstgräs) i Järvsö för barn och ungdomar. Det ska inte vara en plan där 


man spelar seriespel utan en plan dit barnen kan cykla eller gå efter skolan 


och spela. 


 


Järvsö BK fick en otroligt fin anläggning i Skästra för ett par år sedan, men 


den är för avsides för att barnen själva ska kunna ta sig dit och spontanspela. 


 


Jag har två förslag på placeringar, med det som jag anser vara bäst som 


nummer ett: 


1. Bredvid pumptracken och Anders-Pers padel. Det skulle vara en 


optimal plats. Där finns det aktiviteter för hela familjen. Gillar man 


inte att cykla så kan man spela fotboll. Det som är bra med den 


platsen är att det nästan alltid finns en vuxennärvaro i form av 


cyklister, padelspelare och de som fikar. Det tror jag bidrag till en bra 


miljö för alla. 


 


2. I samarbete med Järvsö IF borde det gå att få till en fotbollsplan i 


anslutning till Strandvallen. Det hade varit riktigt bra att samla 


många aktiviteter på en plats och kunna dra nytta av varandra; padel, 


hockey, friidrott och fotboll. Även här finns det också ofta en 


vuxennärvaro vilket stärker tryggheten." 


 


Kommunfullmäktige beslutade 29 maj 2023, § 77 att skicka medborgar-


förslaget till kommunstyrelsen för beredning.  
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Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget till samhällsservicenämnden 


för yttrande. 


 


Samhällsservicenämnden föreslår att medborgarförslaget avslås. I sitt 


yttrande skriver nämnden att det redan finns många gräsytor för spontan-


idrott i Järvsö, som till exempel fotboll, i direkt anslutning till de två 


beskrivna förslagen samt en multiarena vid Järvsö skola. Några kommunala 


resurser för att genomföra förslaget finns inte i dagsläget.     


 


Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att kommunala 


resurser för att genomföra medborgarförslaget inte finns i dagsläget. Det 


finns redan idag många gräsytor för spontanidrott i Järvsö, bland annat i 


direkt anslutning till de två beskrivna förslagen. Dessutom finns en 


multiarena vid Järvsö skola som man kan nyttja. 


 


Därför föreslås att medborgarförslaget avslås.  


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 11 januari 2024, § 10 


Arbetsutskottets protokoll 7 december 2023, § 137 


Förslag till beslut 7 november 2023 


Samhällsservicenämndens yttrande 24 oktober 2023, § 120 


Kommunfullmäktiges protokoll 29 maj 2023, § 77 


Medborgarförslag 15 maj 2023 


Yrkanden 


Pernilla Färlin (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins 


yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Förslagsställaren 
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§ 6 Dnr KS-00334/2023  


Medborgarförslag om bygdepeng för Ljusdals 
kommuns kraftverk 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Medborgarförslaget återremitteras till kommunstyrelsen.  


 


Motivering till återremissen är: 


 


Ljusdals Energis två kraftstationer har naturligtvis påverkat området runt 


omkring och det är vad det här medborgarförslaget gäller. Att då enbart 


behandla de medel som kan sökas rörande reglering- och kraftverksdammar i 


svaret, utan att nämna något om det arbete som görs för kommunerna i 


Vattenkraftskommunerna, gör att förslagsställarna inte får sin sak bemött 


fullständigt. 


 


Vattenkraftskommunerna som vi är medlem i, jobbar för att kommunerna 


ska få ersättning för den vattenkraft som finns inom kommundelarna, likt 


systemet i Norge. Om vi skulle ta det här beslutet med nuvarande motivation 


så signalerar det att vi inte är intresserade att betala ut ersättning för våra 


egna kraftstationer och det kan påverka Vattenkraftkommunernas arbete mot 


andra kraftbolag.  


 


Ärendet återremitteras främst med tanke på svarets utformning till 


förslagsställarna. Det bör utvecklas att faktiskt behandla det som saken 


gäller.          


Sammanfattning av ärendet 


Ett medborgarförslag om bygdepeng för Ljusdals kommuns kraftverk har 


inkommit. 


 


Förslagsställarna vill att Ljusdals kommun genom Ljusdals Energi betalar ut 


bygdepeng för sina vattenkraftverk. 


 


Kommunfullmäktige beslutade 25 september 2023, § 115 att skicka 


medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 
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Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget till Ljusdal Energi för 


yttrande. 


 


Ljusdal Energi föreslår att medborgarförslaget ska avslås då bygdemedel 


redan utbetalas för utbyggnaden av vattenkraften. Ett utdrag från 


Länsstyrelsen Gävleborg bifogas: 


 


Utveckling med bygdemedel 


Har din bygd påverkats av utbyggnaden av vattenkraft? Då kan du söka 


bygdemedel för att reparera skador eller investera i något som är till nytta för 


allmänheten. 


 


Bygdemedel är pengar som kan sökas i bygder som påverkats av 


utbyggnaden av vattenkraft. Pengarna ska i första hand gå till reparationer av 


skador som uppkommit på grund av vattenregleringen. Utöver detta går det 


även att söka bygdemedel för investeringar som är till allmän nytta i bygden. 


  


Direkta skador 


Behöver du reparera skador som orsakats av vattenregleringen? Hör av dig 


till Mark- och miljödomstolen. 


 


Vem kan söka bygdemedel? 


Alla registrerade organisationer kan söka bygdemedel. 


 


Exempel på vad du kan söka bygdemedel för: 


* Reparation och upprustning av bygdegårdar 


* Inköp av utrustning 


* Förbättring av idrottsanläggningar 


* Markering och upprustning av stigar och leder 


 


Exempel på vad du inte söka bygdemedel för: 


* Driftkostnader för byggnader 


* Inköp, drift eller underhåll av fordon 


* Investeringar som kan behöva fortsatta bidrag 


* Investeringar som redan är genomförda 


 


Ovanstående är utdrag om bygdemedel på Länsstyrelsen Gävleborgs 


hemsida: https://www.lansstyrelsen.se/gavleborg/natur-och-landsbygd/stod-


forlandsbygdsutveckling/utveckling-med-bygdemedel.html. 


             


Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att detta 


medborgarförslag har behandlats av Ljusdal Energi och de skriver att 


bygdemedel redan har utbetalats för utbyggnaden av vattenkraften. 
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Det man kan göra idag om man har drabbats av skador som orsakats av 


vattenregleringen är att kontakta Mark- och miljödomstolen. 


 


Alla registrerade organisationer kan även söka bygdemedel hos 


Länsstyrelsen Gävleborg. Detta ansöker man om direkt från dem. 


 


Därför förslås att medborgarförslaget avslås. 


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 11 januari 2023, § 11 


Arbetsutskottets protokoll 7 december 2023, § 138 


Förslag till beslut 6 november 2023 


Yttrande från Ljusdal Energi 31 oktober 2023 


Kommunfullmäktiges protokoll 25 september 2023, § 115 


Medborgarförslag 26 juni 2023 


Yrkanden 


Pernilla Färlin (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag. 


 


Gunnar Eriksson (S) och Karin Jansson (MP): Ärendet ska återremitteras för 


juridisk översyn av möjligheterna att bifalla medborgarförslaget.  


 


Motivering till återremissen är: 


 


Ljusdals Energis två kraftstationer har naturligtvis påverkat området runt 


omkring och det är vad det här medborgarförslaget gäller. Att då enbart 


behandla de medel som kan sökas rörande reglering- och kraftverksdammar i 


svaret, utan att nämna något om det arbete som görs för kommunerna i 


Vattenkraftskommunerna, gör att förslagsställarna inte får sin sak bemött 


fullständigt. 


 


Vattenkraftskommunerna som vi är medlem i, jobbar för att kommunerna 


ska få ersättning för den vattenkraft som finns inom kommundelarna, likt 


systemet i Norge. Om vi skulle ta det här beslutet med nuvarande motivation 


så signalerar det att vi inte är intresserade att betala ut ersättning för våra 


egna kraftstationer och det kan påverka Vattenkraftkommunernas arbete mot 


andra kraftbolag.  


 







 


Kommunfullmäktige 


PROTOKOLL 


Sida 


23(39) 


Datum 


2024-01-29 


 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


Ärendet återremitteras främst med tanke på svarets utformning till 


förslagsställarna. Det bör utvecklas att faktiskt behandla det som saken 


gäller. 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Gunnar Erikssons 


m fl yrkande om återremiss.  Ordföranden finner att kommunfullmäktige 


avslår detta.  


 


Omröstning begärs. 


 


Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning: 


 


Ja-röst för avslag till yrkandet om återremiss, Nej-röst bifall till yrkandet om 


återremiss.  


Omröstningsresultat 


Med 20 Ja-röster mot 20 Nej-röster, 1 avstår från att rösta, har 


kommunfullmäktige med hjälp av ordförandens utslagsröst beslutat 


återremittera ärendet. 


 


Marit Holmstrand (S), Ove Schönning (S), Lena Svahn (S), Sawsan Ghazal 


(S), Irène Jonsson (S), Kristoffer Hansson (S), Kristina Michelson (S), Walle 


Olsson (S), Maria Fernmalm (S), Lennart Canskog (S), Annelie Wallberg 


(S), Gunnar Eriksson (S), Jonas Rask Samuelsson (C), Anna-Karin 


Zachrisson (C), Solange Nordh (C), William Våhlberg (C), Kiki Furstedt 


(V), Mårten Züchner (V), Kristoffer Kavallin (MP) och Karin Jansson (MP) 


röstar Nej. 


 


Pernilla Färlin (M), Maria Molin (M), Lars Molin (M), Kennet Hedman (M), 


Thomas Evensson (M), Ulf Nyman (M),  Carina Bergen (M), Henrik 


Estander (L), Maud Jonsson (L), Bertil Skoog (L), Fredrik Röjd (LB), 


Marie-Louise Hellström (LB), Eva-Marie Forslin (LB), Marie Mill (LB), 


Henrik Karlström (SD), Jens Furuskog (SD), Sven Persson (SD), Thomas 


Svensk (SD), Magnus Nyholm (SD) och Roger Kastman (KD) röstar Ja. 


 


Magnus Florkölen (-) avstår från att rösta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Kommunstyrelsen, Förslagsställaren för kännedom 
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§ 7 Dnr KS-00550/2023  


Medborgarförslag med önskemål om skydds-
rumsinformation i Ljusdalshems trappuppgångar 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Medborgarförslaget skickas till kommunstyrelsen för beredning.  


Sammanfattning av ärendet 


Ett medborgarförslag har med önskemål om skyddsrumsinformation i 


Ljusdalshems trappuppgångar har inkommit.  


 


Förslagsställarna skriver "att via anslag i hyreshusens trappuppgångar 


informera sina hyresgäster om var närmaste skyddsrum finns är en enkel 


service. I en värld med oroligheter kan detta ge lite trygghet med denna 


vetskap. Alla har inte heller möjligheten att söka upp denna information 


digitalt."  


Beslutsunderlag 


Medborgarförslag  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att 


medborgarförslaget skickas till kommunstyrelsen för beredning. 


Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Förslagsställarna för kännedom 


Kommunstyrelsen 
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§ 8 Dnr KS-00300/2023  


Ej verkställda beslut - individ- och familjeomsorgen 
2023 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Informationen noteras till protokollet.          


Sammanfattning av ärendet 


Arbetsmarknads- och socialnämnden har överlämnat sammanställning över 


ej verkställda beslut enligt 4 kap § 1 och rapportering enligt 16 kap 6f§ 


socialtjänstlagen enligt individ- och familjeomsorg tredje kvartalet 2023.           


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 11 januari 2024, § 12 


Tjänsteskrivelse 3 januari 2024 


Arbetsmarknads- och socialnämndens protokoll 14 november 2023, § 227 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 


förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 
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§ 9 Dnr KS-00023/2024  


Interpellation till omsorgsnämndens ordförande Maud 
Jonsson (L) från oppositionsråd Lena Svahn (S) 
gällande teamledarnas funktion. Svar 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Interpellationen får framställas. 


 


2. Interpellationen anses besvarad.  


Sammanfattning av ärendet 


Lena Svahn (S) har ställt en interpellation till omsorgsnämndens ordförande 


gällande teamledarnas funktion. 


 


I interpellationen skriver Lena Svahn: 


 


"Ljusdals omsorg har målet att bli Sveriges bästa omsorgsförvaltning och 


sänka sjukfrånvaron. Därför ska teamledare anställas för samtliga 


arbetsgrupper på Öjegården och Backsippan.  


 


Arbetsuppgifterna är följande, enligt annonsen som ligger ute:  


 Teamledaren tillhör personalgruppen med dagligt omsorgsarbete men 


ingår samtidigt i enhetens ledningsgrupp tillsammans med 


enhetschef, sjuksköterskor, rehabpersonal osv.  


 Teamledaren förväntas ta ansvar för hela verksamheten, leda 


planering och samordning av arbetsuppgifter i ”sin” arbetsgrupp.  


 Teamledaren ska säkerställa att gruppens arbete håller hög kvalitet 


och se till att alla andra vet vad som förväntas av dem.  


 Teamledaren ska handleda (mindre kompetenta) kollegor och 


vägleda dessa runt t ex vårddokumentation.  


 


Det står också att teamledaren ska ha mod att leda det dagliga arbetet och 


förmågan att fatta obekväma beslut. För mig är den formuleringen en 


varningssignal rörande kulturen som råder. Den andas motsättningar och 


avsaknad av kommunikation, inflytande och transparens. Men det kanske 


överträffas av det karriärsteg som annonsen lockar med, samt lönetillägget 


på blygsamma 2300 kr per månad. För det får du dubbla roller i vardagen 


och hamnar i kläm. 
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Det står i en mening att teamledaren ska bidra till god arbetsmiljö för 


medarbetarna. Men hur? Ingenting i dessa arbetsuppgifter signalerar att 


rollen är till för deras behov. På förra kommunstyrelsen bad jag både 


ordförande och förvaltningschef för omsorgen att förklara hur arbetsmiljön 


förbättras med en teamledare. Svaret var att man ser varje medarbetare på ett 


bättre sätt när enhetschefen blir avlastad. Eftersom det svaret inte säger mig 


någonting blev följdfrågan; Vilka arbetsuppgifter kommer teamledaren att ha 


som då gör att arbetstagaren ”blir sedd”? Jo, det skulle kunna vara att t ex 


ringa upp någon som är sjuk och fråga hur det är. 


 


Allt pekar på att teamledare skapas för chefernas skull och blir ett nytt 


chefsled i en organisation som redan idag har alldeles för långt till 


enhetschefen och ännu längre till förvaltningen. Jag är övertygad om att 


personalgruppen har andra behov runt sin arbetsmiljö än att bli uppringd när 


man är sjuk.  


 


Jag vill få klargöranden runt den här rollen och vill därför ställa följande 


frågor till omsorgsnämndens ordförande:  


1. Varför behövs den här typen av tjänst?  


2. På vilket sätt förbättrar tjänsten personalens arbetsmiljö? 


3. Vad tycker personalen om det här förslaget?  


4. Hur knyts teamledarens roll mot friskfaktorerna som ni själva 


 påstår utgör en central roll i arbetet med att sänka 


 sjukfrånvaron? 


5. Går ni in med ett konstaterat underskott i 2024?" 


 


Omsorgsnämndens ordförande Maud Jonsson (L) har svarat på 


interpellationen: 


 


1.Varför behövs den här typen av tjänst? 


Det finns idag enheter som har mellan 40-55 medarbetare. Sunt arbetsliv 


bygger på vikten av att ha en bra arbetsmiljö med en rimlig arbetsbelastning, 


återhämtning mellan arbetspassen och att hinna samtala med varandra. 


Chefen ska ha goda förutsättningar att leda arbetet och skapa trivsel på 


arbetsplatsen.  En teamledare kommer att vara närmre omsorgstagare och 


medarbetare i sin arbetsgrupp och blir en kvalitetsförbättring för brukaren. 


 


2. På vilket sätt förbättrar tjänsten personalens arbetsmiljö? 


Teamledaren ska tillsammans med medarbetarna på sin avdelning planera 


det dagliga arbetet och de insatser som ska göras för just deras omsorgs-


tagare. Man tänker sig även att kvalitetsarbetet stärks med fler aktiviteter och 


sociala möten när teamledaren planerar tillsammans med medarbetarna. Det 
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utreds även om införandet av omsorgsvärdar, personal från AME som kan 


förstärka med icke vårdnära uppgifter på ett boende. Förhoppningen är att de 


i förlängningen väljer att studera inom omsorg och finns framöver, då det 


kommer att fattas medarbetare i vården.  


 


3. Vad tycker personalen om det här förslaget? 


Inledningsvis var detta ett av flera utvecklingsförslag som arbetats fram i 


Brobygget av medarbetarna. I Lycksele har man infört teamledare inom 


äldreomsorgen och som har inspirerat våra medarbetare. Fyra medarbetare 


och två chefer från omsorgen har varit på studiebesök och tillsammans med 


Kommunal har den gruppen varit med och tagit fram rollen som man vill att 


den ska se ut i Ljusdals kommun. 


 


4. Hur knyts teamledarens roll mot friskfaktorerna som ni själva påstår     


     utgör en central roll i arbetet med att sänka sjukfrånvaron? 


Möjligheten till förbättrad kommunikation, delaktighet, prioritering av 


arbetsuppgifter och kompetensutveckling är de främsta faktorerna som 


kommer att gynnas och med det följer också att de övriga friskfaktorerna får 


en skjuts i rätt riktning. Suntarbetsliv och chefoskopet användes i Lycksele i 


utredningen som ledde till införandet av teamledare hos dem. 


 


5. Går ni in med ett konstaterat underskott i 2024? 


I budgetbeslutet ska verksamheterna spara 1 % av kostnaderna, och har lagts 


som ofördelat på 5 miljoner kronor och som förvaltningen ska presentera i 


februari hur man ska hantera det. I budget 2024 finns utmaningar och 


verksamhetsmål för att komma tillrätta med de uppskattade avvikelserna." 


 


Interpellationsdebatt äger rum med inlägg från Lena Svahn (S), Maud 


Jonsson (L), Kristoffer Kavallin (MP), Fredrik Röjd (LB), Henrik Karlström 


(SD), Solange Nordh (C), Maria Molin (M), Kiki Furstedt (V), Jonas Rask-


Samuelsson (C) och Karin Jansson (MP).  


Beslutsunderlag 


Interpellationssvar 


Interpellation 15 januari 2024 


Propositionsordning 


Ordföranden frågar om interpellationen får framställas. Ordföranden finner 


att kommunfullmäktige bifaller detta.  
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Ordföranden frågar om interpellationen kan anses besvarad. Ordföranden 


finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt  
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§ 10 Dnr KS-00046/2024  


Fråga från Jonas Rask-Samuelsson (C) till 
kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) om 
samordning av besöksanläggningar. Svar 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Frågan får framställas. 


 


2. Frågan anses besvarad.  


Sammanfattning av ärendet 


Jonas Rask-Samuelsson (C) har ställt en fråga till kommunstyrelsens 


ordförande Pernilla Färlin (M):  


 


"På kommunstyrelsen den 15 mars 2023 drev Framtid Ljusdal ensamma 


igenom att kommunchefen skulle få ett uppdrag som lyder enligt följande: 


Kommunchefen får i uppdrag att utreda och lämna förslag på en organisation 


där de kommunala besöksanläggningarna samordnas. 


 


Omfattande och av oss i oppositionen ifrågasatta mål fanns också med i 


beslutet. Dessa mål vilket lyder enligt följande: 


  


 En kostnadseffektiv organisation med tydlig ansvar för kommunens 


anläggningar för besöksnäring. 


 Ökad integration, samarbete med övrig besöksnäring i kommunen 


och Hälsingland.  


 Ökad satsning på marknadsföring av anläggningarna.   


 Ökad satsning på att ansöka om projektmedel/offentliga medel.  


 En balans mellan aktiviteter för besökare, ökad attraktionskraft och 


offentliga medel.  


 Ökad satsning på att underlätta för och stötta de som driver och vill 


driva verksamhet vid de kommunala anläggningarna.  


 


Det har vid ett par tillfällen på offentliga möten i kommunen sagts att den 


här utredningen är nedlagd. Något beslut har mig veterligen inte fattats i 


kommunstyrelsen eller KSAU att stoppa utredningen så min fråga blir 


följande: 
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Vad är status på det uppdrag som kommunstyrelsen har gett att utreda de 


kommunala besöksanläggningarna?" 


 


Pernilla Färlin (M) svarar på frågan: Utredningen är inte nedlagd, det har den 


aldrig varit. Däremot har vi bytt kommunchef, vi har fått en ny kommun-


direktör som idag arbetar med en omorganisation. Tanken från Framtid 


Ljusdal har varit att denna utredning bör genomföras av en landsbygd-


sutvecklare som besöker alla besöksmål i vår kommun. Men nu har vi en 


pågående omorganisationsutredning och vi får avvakta denna utredning." 


Beslutsunderlag 


Fråga  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att frågan får 


framställas. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att frågan anses 


besvarad. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 
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§ 11 Dnr KS-00047/2024  


Fråga från Jonas Rask-Samuelsson (C) till 
kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) om 
utredningen av kommunens badplatser. Svar 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Frågan får framställas. 


 


2. Frågan anses besvarad.  


Sammanfattning av ärendet 


Jonas Rask-Samuelsson (C) har ställt följande fråga till kommunstyrelsens 


ordförande Pernilla Färlin (M):  


 


På kommunstyrelsen den 15 mars 2023 avslogs för andra gången på rad, 


ansökan om att upplåta någon del av marken på kommunens badplatser till 


en enskilda näringsidkare. I samband med beslutet föregående år yrkade 


Framtid Ljusdal att en badplatsutredning skulle göras. Jag får anta att det 


kommer bland annat utav alla de problem som finns redovisade vid 


Kyrkbybadet i Järvsö. Oppositionsrådet Lena Svahn yrkade vid 


sammanträdet att utredningsuppdraget skulle kopplas samman med en 


återapportering av utredningsuppdraget.  


 


Nu har mycket vatten runnit förbi våra badplatser men ännu har vi inte fått 


någon redovisning. Min fråga är därför vad är status på utredningen är och 


om kommunstyrelsen eller kommunfullmäktige kan förvänta sig en 


redovisning av resultatet innan sommaren?" 


 


Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) svarar att kommun-


styrelsen gav kommunchefen i uppdrag att se över statusen på kommunens 


badplatser samt Folkparksbadet. Den dåvarande kommunchefen arbetar inte 


längre hos oss. Vad gäller oppositionsrådets yrkande så beslutade 


kommunstyrelsen att avslå det. Ett tjänsteyttrande gjordes om exploatering 


och möjligheter och det är ingen förändring 2024 då utredning samt 


utvecklingspunkter inte är klara ännu. Kommunens fritidsenhet arbetar 


kontinuerligt med översyn samt förbättringar på kommunens badplatser. 


Tittar man i tertialrapporten för kvartal två 2023 kan man läsa om följande 


förbättringar vid Kyrkbybadet: Latriner är borttagna och två öppningsbara 
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mindre tankar är installerade under klosetten. Två bryggsektioner är inköpta 


och monterade för att inrama en mindre del av badytan till ett slutet 


bryggsystem. Säkerhetsaspekter utreds gällande räddningstjänstens 


möjligheter att komma fram vid tillbud eller utryckning. Översyn pågår om 


parkeringar ska utökas eller flyttas samt skyltningar vid parkeringar.  


Propositionsordning 


Ordföranden frågar om frågan får framställas. Ordföranden finner att 


kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Ordföranden frågar om frågan kan anses besvarad. Ordföranden finner att 


kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt  
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§ 12 Dnr KS-00048/2024  


Fråga från oppositionsråd Lena Svahn (S) till 
kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) om 
Loosgrufvans Förenings uppsägning av arrendeavtal 
för Los Koboltgruva. Svar 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Frågan får framställas. 


 


2. Frågan anses besvarad.  


Sammanfattning av ärendet 


Lena Svahn (S) har ställt en fråga till kommunstyrelsens ordförande Pernilla 


Färlin (M): 


 


"Loosgrufvans förening har via mail adresserat till kommunstyrelsen, sagt 


upp arrendeavtalet rörande Loos koboltgruva. Anledningen är att föreningen 


upplever en stor brist på engagemang från Ljusdals kommun, dels rörande 


lokalerna kommunen äger, dels kring den verksamhet som bedrivs. De 


menar att kommunens engagemang är en förutsättning för anläggningens 


fortlevnad och utveckling.   


 


Hur planerar du att gå vidare i den här frågan, vad behöver göras?" 


 


Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) svarar att ett möte är 


inbokat till den 31 januari. Då kommer en dialog inledas om en lösning. 


Kommunstyrelsens ordförande värnar Loosgruvan och är mån om att den ska 


vara ett levande besöksmål. Kommunstyrelsens ordförande tror absolut att 


problemet kan lösas.  


Beslutsunderlag 


Fråga 


Propositionsordning 


Ordföranden frågar om frågan får framställas. Ordföranden finner att 


kommunfullmäktige bifaller detta.  
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Ordföranden frågar om frågan kan anses besvarad. Ordföranden finner att 


kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt  
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§ 13 Dnr KS-00049/2024  


Fråga från oppositionsråd Lena Svahn (S) till 
kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) om 
hantering av budgetunderskott för 2024. Svar 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Frågan får framställas. 


 


2. Frågan anses besvarad.  


Sammanfattning av ärendet 


Lena Svahn (S) har ställt en fråga till kommunstyrelsens ordförande Pernilla 


Färlin (M):  


 


Det har kommit till oppositionens kännedom att kommunens budget för 2024 


har ett underskott på 17 miljoner kronor mot de ramar nämnderna getts. 


Detta på grund av att skatteunderlagsprognosen förändrats samt att PO-


tillägget höjts.  


 


Hur kommer Framtid Ljusdal hantera detta så nämnderna inte blir drabbade?" 


 


Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) svarar att beslutet 


gällande PO-tillägget kommer upp för behandling på kommunstyrelsens 


sammanträde 8 februari. 


Beslutsunderlag 


Fråga 


Propositionsordning 


Ordföranden frågar om frågan får framställas. Ordföranden finner att 


kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Ordföranden frågar om frågan kan anses besvarad. Ordföranden finner att 


kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering: Akt 
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§ 14 Dnr KS-00040/2024  


Medborgarförslag med önskemål om vägräcke längs en 
sträcka av Hybovägen 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Medborgarförslaget delegeras till samhällsservicenämnden för beslut.  


Sammanfattning av ärendet 


Ett medborgarförslag med önskemål om vägräcke längs en sträcka av 


Hybovägen har inkommit. 


 


Förslagsställaren skriver: 


 


"Installation av vägräcke på Hybovägen efter korsningen i Kläppa. Längs 


den här delen av Hybovägen är det en väldigt brant slänt och nedanför 


slänten ligger mitt samt fyra andra hus (Rombergsvägen) som är i riskzonen 


om en bil skulle köra av vägen. Tyvärr har det redan hänt två gånger (vad jag 


vet) att bilar kört av vägen och hamnat nere på våra bakgårdar. Detta utgör 


en allvarlig fara för oss och våra fastigheter. 


 


Jag vill därför föreslå att ett vägräcke installeras längs denna sträcka för att 


förhindra framtida olyckor. 


Beslutsunderlag 


Medborgarförslag 


Propositionsordning 


Ordföranden frågar om medborgarförslaget kan delegeras till samhälls-


servicenämnden för beslut. Ordföranden finner att kommunfullmäktige 


bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt  


Samhällsservicenämnden för verkställande 


Förslagsställaren 
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§ 15 Dnr KS-00015/2024  


Medborgarförslag om den framtida skötseln av 
rastplatsen i Lassekrog 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Medborgarförslaget delegeras till samhällsservicenämnden för beslut.  


Sammanfattning av ärendet 


Ett medborgarförslag om den framtida skötseln av rastplatsen i Lassekrog 


har inkommit.  


 


Förslagsställaren skriver: 


 


"Medieuppgifter gör gällande att avtalet mellan Trafikverket och Ljusdals 


kommun angående skötsel av rastplatsen i Lassekrog upphör runt årsskiftet. 


Konsekvensen av detta är att rastplatsens toalett samt sophämtningens 


skötsel upphör. 


 


Detta är enligt min mening oacceptabelt. Rastplatsen är frekvent använd av 


förbipasserande. Speciellt hög frekvens under sommartid samt under jul och 


nyårshelgerna, sportlovsveckorna och påsklov, då trafiken är intensiv. 


 


Alla förstår att om toaletten och rastplatsen inte sköts, blir rastplatsen rätt 


fort en sanitär olägenhet. 


 


I anslutning till rastplatsen är också ett av kommunens besöksmål, Albert 


Vikstens kojby, belägen som om inte rastplatsen sköts riskerar att hamna i 


vanrykte. 


 


Jag uppmanar därför Ljusdals kommun att åter igen teckna ett avtal med 


Trafikverket så att rastplatsen vid Lassekrog sköts även framgent.”  


Beslutsunderlag 


Medborgarförslag 







 


Kommunfullmäktige 


PROTOKOLL 


Sida 


39(39) 


Datum 


2024-01-29 


 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


Propositionsordning 


Ordföranden frågar om medborgarförslaget kan delegeras till 


samhällsservicenämnden för beslut. Ordföranden finner att 


kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Samhällsservicenämnden för verkställande 


Förslagsställaren 


 





